
V roce 2014 evidovala Mezinárodní jez
decká federace 19 210 startů v mezinárodních 
soutěžích všestrannosti. FEI však velmi peč
livě sleduje také vše, co souvisí s bezpečností, 
proto jsou podrobné evidovány i pády. Bez 
jakéhokoliv zranění se obešlo 982 pádů, s leh
kým zraněním 59 a s těžkým nebo fatálním 32. 
Srovnáme-li tyto údaje s rokem 2005, kdy FEI 
evidovala pouze 12 542 startů, bylo těžkých či 
smrtelných pádů 35. Této problematice se bu
deme věnovat i v dalších číslech. (mot) 

Foto Šárka Bělohlavová

Víte, kolik našich fanoušků si přehrálo video z fi
nále Kritérií mladých koní, konkrétně vítěze pě
tiletých hřebců Warnesse? Necelých 10 000 (ze 
36 000)! To by nám mohl závidět i leckterý tele
vizní kanál... Sledujte náš profil na sociální síti 
Facebook, abyste byli v obraze, videa budeme 
přinášet také z dalších jezdeckých akcí, které na
vštívíme. Zhlédnout zde však můžete i videoupou- 
távky na články, které chystáme do časopisu!
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Vše důležité najdete na twitteru - a samo
zřejmě i časopis Jezdectví. A kromě toho pro 
vás sledujeme nejdůležitéjší zprávy světo
vých jezdců, pořadatelů jezdeckých akcí nebo 
celebrit Plánujeme využít i aplikaci pro přímé 
přenosy periscope, proto nás na adrese 
JezdectvítaZ denkaWlotyginov pečlivě sledujte!

AKCE PRO NOVE 
PŘEDPLATITELE
ČEPICE OD DANCE AND JUMP 

ROZVRH HODIN, SAMOLEPKA

28 Český skokový tým bude příští rok 
startovat mezi těmi nej lepšími - 
v superlize!

32 S českými spřeženími se ohlédneme za 
mistrovstvím Evropy v Cáchách.

34 Všestrannost má za sebou prvn í 
mistrovství, to „malé". Pří něm však 
velmi příhodně proběhly také soutěže 
veteránů...

36 Finále Českého drezurního poháru 
nakonec bylo přesunuto do 
Martinic a otevřelo své brány nejen 
kvalifikovaným.

40 Vyjíždky do terénu mohou pomoci 
s problémem při výcviku koní. Radí 
Christoph Hess.

RUBRIKY

Ani se nechce věřit, že druhé nejlepší hříbě 
Německa je ze Zálezlic!

Dekovat či neděkovat a stříhat či nestříhat? 
Podzimní otázky vyžadují odpovědi...
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Шшш
Je možné, aby mistryní republiky byla 
jezdkyně, která v zimě skoro netrénuje 
v hale a ze školy nosí samé jedničky? Je!

WESTERN
Profesionální kovboj Jimmy Magura 
radí: Místo příruček čtěte raději koně!

^JĚĚÉÍ AKCE PRO ČTENÁŘE
SLEVA JEZDECKÉ OBLEČENÍ LUEX str. 3 

SLEVA ZAHRADNÍ OBLEČENÍ ANGLICKÁ SEZÓNA str. 3

ZDRAVÍ KONÍ

ZAJÍMAVOSTI

Proč nedopřát vašemu koni fyzioterapeuta? 
Uvidíte, že bude spokojeni

AKCE PRO VŠECHNY 
PŘEDPLATITELE
SOUTĚŽ MILADY ŠPERKY str. 7 
SLEVA NA MASÁŽ KONĚ str. 9

52 David Stauda procestoval skoro celý 
svět, aby skončil na samotě se svými 
chlad nokrevníky.

54 Další skvělý článek o dostihových hvězdách 
- tentokrát Jarmila Mlčoušková vybírá 
význačné hezouny a ošklivce.

57 Právní poradna se zastaví u koupě koně 
a náležitostí kupní smlouvy.

ББ Pardubická výstava Koně v akci byla
věnována nejen dětem - současně proběhly 
také cenné chovatelské přehlídky.

Б7 Na podzim nastává změna také v koňském 
jídelníčku.

Říjnové Jezdectví a Národní 
hřebčín Kladruby mají zelenou!

Kde bych se před dvaceti fety nadála (po
dobně se vyjadřuje i Martina Růžičková v roz
hovoru o jejím splněném snu), že si jednou 
popovídám osobně s ředitelem Národního 
hřebcína v Kladrubech! A už vůbec by mé ne
napadlo, že to bude ten spolužák ze stejného 
ročníku, ano, nepřehlédnutelný Jirka Machek, 
se kterým byla vždycky legrace a patřil mezi 
velké baviče. Ovšem hned několikrát jsem ho 
politovala - poprvé když do horké funkce na
stoupil, protože zuby si tu vylámalo již hodně 
osobností... Další nezáviděníhodná situace 
nastala poté, co dostal na starosti rekonstrukci 
areálu Národního hřebčína, zvláště Šibeniční 
termín se zdál absolutně z říše pohádek. V říši 
íidí by se to dalo zvládnout jedině s kouzelným 
prstenem. Předpokládám, že během oprav 
mu několikrát došel humor... Jenže to, co na 
nás v magický den 9.9. v Kladrubech čekalo, 
nám s fotografkou Magdou vyrazilo dech - tak 
nádherné budovy, prostory i vzorně nastou
pené koně a celý tým jsme nečekaly. Ten den 
se na nádvoří ocitli koně poprvé po dlouhých 
opravách a my, protože měsíčník musí být vždy 
o krok napřed, jsme měli tu čest nafotit první 
fotografie. Za to všechno bychom měli podě
kovat nejen současným, ale i minulým zaměst
nancům. Těm, kteří pro tento opravdový skvost 
dýchali a ještě budou dýchat. Při prohlídce stájí 
se vážně tajil dech a doporučujeme všem na 
toto téměř posvátné místo zajít a vše zhlédnout 
na vlastní oči - tedy určitě až po Novém roce, 
jak radí pan ředitel. Bylo by pěkné, kdyby český 
národ přijal hřebčín za vlastní, aby se Národní 
jen nejmenoval, ale aby jím vskutku byl. Máme 
být na co pyšni.
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i Zdena Motyginová 

Šéfredaktorka

PS: Je 25.9. a právě jsem mluvila s panem 
ředitelem. Včerejší slavnostní otevření ho sice 
stálo hlas, ovšem ani to mu nezabránilo smát se 
jako vždycky - jojo, kdo se směje naposled...
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